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Zgoda z samorzadami buduje
SYTUACJE Zespofy Porozumiewawcze oceniajq skutki eksploatacji kopaln Kompanii W$glowejpod obszarami 13 miast igmin.

JERZY MUCHA
jmucha®gornicza.com,p]

R
osna, naklady Kompanii We^glowej na na-
praw? szkod gorniczych, do ktorych docho-

dzi na terente miast i gmin wojewodztwa sla.-
skiego. Ocena. skutkow eksploatacji gorniczej
na tym obszarze zajmuje si? 9 Zespolow Poro-
zumiewawczych, ktore maja, do wykonania deli-
katna, misj?. Celem ich dzialalnosci jest lago-
dzenie ewentualnych konflikt6w i sporow za-
kladow gorniczych z wladza, samorza.dowa..

Najwazniejszy jest kompromis

- Zespoly Porozumiewawcze to bardzo dobra
platforma do rozmow, wzajemnego uzgadniania
stanowisk i bieza_cej oceny szeroko rozumianej
wspolpracy. W tym wypadku konkretne sprawy
rozstrzyga si? na drodze urz?dowej, a na forum

. Zespolow Porozumiewawczych mowi sie. o ca-
' loksztalcie spraw i przynosi to pozadany efekt

— mow! Jacek Korski, wiceprezes zarz^du Kom-
panii W^glowej.

Zespoh/ Porozumiewawcze powstaly w efek-
cie porozumieri podpisanych przez prezesa za-
rzadu Kompanii W?glowej Miroslawa Kugiela,
prezydentow miast, wladze gmin i dyrektorow
okr?gowych urz?dow gorniczych. Dzialaja.
w duzych miastach aglomeracji sla,skiej, takich
jak Zabrze, Ruda ola^ska czy tez Bytom, jak row-
niez mniejszych, by wymienic Mikolow, Piekary
Slaskie, Knur6w i Gieraftowice. Ponadto Zespoi
ftinkcjonuje w gminie Marklowice, a takze dla

kilku raiast t^cznie: Rybnika, Wodzistawia ^1-̂
skiego, Pszowa, Radlina i Gaszowic.

- Chcemy by£ blizej gmin - zapewnia Zbi-
gniew Madej, rzecznik prasowy Kompanii W?-
glowej. - Chodzi o wspolne poszukiwanie roz-
wi^zan, ktore bylyby akceptowane przez obie
strony. Oczywiscie w zgodzie z przepisami,
nad czym czuwa organ nadzoru gorniczego
- dodaje Madej, wskazuj^c jednoczesnie na Pio-
tra Wojtale., dyrektora OUG-u w Gliwicach, do-
brego ducha wsp61nych dzialari przedstawicieli
gmin i gornictwa. -

Bardzo dobrze uldada si? wspolpraca Kom-
panii W^glowej z miastem Zabrze, do czego
przyczynia sie. w duzym
stopniu dziatalnos6 tam-
tejszego Zespohi Poro-
zumiewawczego. Po-
twierdza t? opini? w roz-
mowie z ,,Trybuna. Gor-
nicza" Malgorzata Mari-
ka-Szulik, prezydent
miasta.

- Oczywiscie nie
wszystko uktada si? ide-
alnie, ale w mojej ocenie
najwazniejszy jest kompromis, umieje,tnosc
znalezienia wspolnego stanowiska. Poniewaz
kazda eksploatacja gornicza wywohije nieko-
rzystne zmiany na powierzchni, uzyskanie kom-
promisu jest wyj^tkowo trudne, gdyz dochodzi
do uszkodzenia obiektow, drog czy mostow. Ale
wspolne stanowisko zostalo wypracowane,
z czego jestem zadowolona, Szczegolnie teraz,

Wspolne poszukiwanie
Chodzi o wsp6lne poszukiwanie
rozwiazah, ktore bylyby
akceptowane przez obie strony.
Oczywiscie w zgodzie
z przepisami, nad czym czuwa
organ nadzoru gorniczego.

po tragicznej powodzi nalezy sobie pomagac,
a nie spierac si? - zaznacza prezydent Zabrza.

Eksploatacja pod Pawtowem

Mieszkahcow Zabrza, jak rowniez wladze mia-
sta zaniepokoih/ plany eksploatacji gorniczej
kopalni ,,Bielszowice", ktora prowadzona jest
pod zabudowaniami mieszkalnymi dzielnicy
Pawtow. W wyniku przeprowadzonego poste.-
powania administracyjnego, w trakcie ktorego
swoj^ opini^ wyrazil dyrektor Okr?gowego
Urz?du Gorniczego, zas kopalnia zlozyla szcze-
golowe wyjasnienia, wladze samorza,dowe,za-

opiniowary pozytywnie
cze.̂c planow eksploata-
cyjnych.

- Jednym z warunkow
naszej pozytywnej opinii
byla propozycja powofa-
nia Zespohi Porozumie-
wawczego, ktory zaja,lby
si? ocena. eksploatacji
gorniczej pod terenami
naszego miasta. Posie-
dzenia Zespohi odbywa-

ja. si? co pol roku i maja, na celu, mi?dzy innymi,
maksymalne ograniczenie ucia.zliwo^ci dla uzyt-
kownikow obiektow, ktore poddawane sa_ wpry-
wom eksploatacji g6rniczej, a przede wszystkim
zapobieganie szkodom gorniczym. A gdy te juz
wyst^pi^ - dokonanie ich naprawy przez zaklad
gorniczy - dodaje prezydent Malgorzata Man-
ka-Szulik, ktora cieszy si?, ze dzi^ki spotka-

niom w ramach Zespohi Porozumiewawczego,
prbwadzonym przez dyrektora OUG-u w Gliwi-
cach, samorzad zabrzanski ma pelna, wiedze.
na temat rozwia,zywania problemow, wynikaja,-
cych z prowadzonej dzialalno^ci przez zaklady
gornicze Kompanii W?glowej,

W slad za deklaracjami i zapewnieniami, ma-
my konkretne dzialania. W 2009 r. Kompania
naprawiala szkody gornicze w Zabrzu w 76
obiektach na laczna. kwot? 5 milionow zlotych.
W biez^cym roku zaklada sie, wzrost naklad6w
na usuwanie szkod o 28 procent. W pierwszym
kwartale 2010 r. Kompania naprawiala szkody
w 20 obiektach. Na ten eel wydatkowano 1,3
mln zl.

A jak wyglqda sytuacja w innych miastach
obje,tych dziataniem Zespofow Porozumiewaw-
czych? W 2010 r. w Rudzie Sla.skiej Kompania
zamierza przeznaczyc kwote. 37,4 mln zl
na szkody g6rnicze. W pierwszym kwartale na-
prawy prowadzono w 261 obiektach, zas ich
koszty to 10,7 mln zl. Dodajmy, ze z roku na rok
maleje wielkosc wydobycia w?gla spod Rudy
Slaskiej. W Mikolowie naprawa szk6d w tym
roku pochfonie blisko 6 mln zl. Z kolei w Pieka-
rach SUskich na identyczny eel Kompania za-
mierza wylozyc ponad 7 mln zl.

- Tam, gdzie maleje nat?zenie eksploatacji
gorniczej, jest to korzystne z punktu widzenia
ochrony powierzchni i obiektow. Ale z drugiej
strony oznacza mniejsze wph/wy do kasy miej-
skiej z tytuhi opfaty eksploatacyjnej - zwraca
uwage. na bardzo wazny aspekt sprawy rzecznik
Kompanii W?glowej.

Od metalowej marki do swiatlowodow BEZPIECZENSTWO Coraz doskonahzy monitoring w zagrozonych rejonach.
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golnie niebezpiecznych, zwlaszcza za-
grozonych ta.paniami. Pracownicy ob-
serwujii prac? maszyn na ekranach mo-

nie obowi^zku instalowania kamer te-
lewizji przemyslowej w kopalniach
o naiwvzszvm stooniu zaerozenia me-


